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 2010פברואר  04יום חמישי 
 01/2010פרוטוקול ישיבת המועצה  מן המניין מס' 

 18:00שעה   2010בינואר  27מיום רביעי, תאריך 
 מקום הישיבה: חדר ישיבות המועצה

 
 ראש העירייה - פאיז אבו צהבאן משתתפים ה"ה: 
 סגן ומ"מ ראש העירייה  - ד"ר עאמר אלהוזייל  
 ראש העירייה סגן - רבחי אבו אלטייף  
 סגן ראש העירייה - סאלם אבו מדיע'ם  
  חבר העירייה - אחמד אבו מדיע'ם  
 חבר העירייה - טלאל אלקרינאוי            
 חבר העירייה - יוסף אבו זאייד  
 חבר העירייה - יוסף אלעמור  
 חבר העירייה - מוחמד אבו סיאם  
 חבר העירייה - סלימאן אבו בלאל  
 חבר העירייה - ריניסלמאן אלק  
 חבר העירייה -עבדאללה אלעוברה                    
   חבר העירייה - עדנאן אלעוברה  
 חבר העירייה - עודה אלעתאיקה  
 חבר העירייה - ד"ר עותמאן אלקרינאוי  
   
 מזכיר העירייה - עלי אבו אלחסן נוכחים ה"ה:          

 רייהגזבר העי - רו"ח )עו"ד( סאדק דלאשה 
 היועץ המשפטי של העירייה - עו"ד חי יקיר 
 מהנדס העיר - אברהים אבו סהיבאן 
 מבקר העירייה - עאמר אבו האני 

  
 על סדר היום:

 ₪. 226,255בסך   2009תשתיות מיחזור היטל הטמנה  476אישור תב"ר מס'  .1

 ₪. 144,900שיפוץ בית העלמין אלבאטל בסך  477אישור תב"ר מס'  .2

 ₪. 368,100פיתוח בית העלמין אלטורי בסך  478מס' אישור תב"ר  .3

 ₪. 314,511בסך  972406ס.מ.  29כיתות גן ילדים בשכ'  2עבור בניית  357אישור הגדלת תב"ר מס'  .4

 ₪. 56,758בסך  969444ס.מ.  17עבור בניית  כיתת גן ילדים בשכ'  372אישור הגדלת תב"ר מס'  .5

 ₪. 110,488בסך  997650ת כיתת גן ילדים אבו עביידה ס.מ. עבור בניי  373אישור הגדלת  תב"ר מס'  .6

 ₪. 81,258בסך  990978ס.מ.  29עבור בניית כיתת גן ילדים בשכ'   374אישור הגדלת  תב"ר מס'  .7

 ₪. 66,298בסך  990689ס.מ.  5עבור בניית כיתת גן ילדים בשכ'   381אישור הגדלת  תב"ר מס'  .8

 ₪. 150,076בסך  990952ס.מ.  26בניית כיתת גן ילדים בשכ'  עבור  382אישור הגדלת  תב"ר מס'  .9

 ₪. 96,434בסך  990754ס.מ.  14עבור בניית  כיתת גן ילדים בשכ'   383אישור הגדלת  תב"ר מס'  .10

 ₪. 815,700בסך  618629עבור בניית בי"ס אלעזאלי ס.מ.   400אישור הגדלת  תב"ר מס'  .11

 ₪. 106,753בסך  991075ס.מ.  25ית כיתת גן ילדים בשכ' עבור בני  403אישור הגדלת  תב"ר מס'  .12

 ₪. 106,753בסך  990671ס.מ.  4עבור בניית  כיתת גן ילדים בשכ'   404אישור הגדלת  תב"ר מס'  .13

 ₪. 106,753בסך  990739ס.מ.  12עבור בניית כיתת גן ילדים בשכ'   406אישור הגדלת  תב"ר מס'  .14

 ₪. 151,306בסך  990705ס.מ.  8כיתות גן ילדים בשכ'  2ר בניית עבו  409אישור הגדלת  תב"ר מס'  .15

 ₪.106,753בסך 969089ס.מ.  11עבור בניית כיתת גן ילדים בשכ'   410אישור הגדלת  תב"ר מס'  .16

 ₪. 213,328בסך  997668ס.מ.  11כיתות גן ילדים בשכ'  3עבור בניית   411אישור הגדלת  תב"ר מס'  .17

 ₪. 433,600רת סביבת עבודה למורים "אופק חדש" סך יצי 479אישור תב"ר מס'  .18

 אישור העמדת רכב לגזבר העירייה. .19

 2/2008אשרור החלטת העירייה להתנגדות מעבר משפחת אבו קוידר לרהט על חשבון צעירי רהט )ישיבה מס'  .20
 (.26/2/08מיום 

 הצעת אמנה להתנהגות בעתות משבר.  .21
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 פאיז אבו צהבאן:
 לסדר היום.ערב טוב לחברים, ועכשיו 

 
 ₪ 226,255בסך  2009תשתיות מיחזור מכספי היטל הטמנה  476אישור תב"ר מס'  – 1סעיף מס' 

 
 רו"ח )עו"ד( סאדק דלאשה:

, 2008-2009מקור המימון המשרד להגנת הסביבה, עבור פרויקט דחסני קרטון, וזה מכספי היטל ההטמנה לשנים 
 כל בעל עסק שיוצמד אליו דחסן קרטונים, וזה על פי סיכוםיחולו על   10% -מהעלות. כאשר ה 90%ומהווה 

 
 טלאל אלקרינאוי:

 האם זה על חשבון העירייה? 10% -השתתפות העירייה ב
 

 רו"ח )עו"ד( סאדק דלאשה:
 זה יחול על בעלי העסקים שיוצמד להם דחסן קרטונים.

 
 טלאל אלקרינאוי:

 אין חוק עזר לחייב תושב.
 

 רו"ח )עו"ד( סאדק דלאשה:
 זה יהיה בהסכם.

 
 פאיז אבו צהבאן:

 מבקש אישור המועצה.
 
 

 מס' התקנה 90%:     אושר התב"ר פה אחד, כאשר מקור המימון המשרד להגנת הסביבה בשיעור החלטה
 השתתפות הראשות אשר יחול על כל עסק שיוצמד אליו דחסן. 10%, ועוד 26 – 05– 04 – 37                    

 
 
 

 ₪. 144,900שיפוץ בית עלמין אלבאטל בסך  477אישור תב"ר מס'  – 2סעיף מס' 
 
 

 :     אושר התב"ר פה אחד, כאשר מקור המימון האגף לעדות במשרד הפנים.החלטה
 
 
 

 ₪. 368,100פיתוח בית עלמין אלטורי בסך  478אישור תב"ר מס'  – 3סעיף מס' 
 

 פאיז אבו צהבאן:
 מבקש אישור המועצה.

 
 :טלאל אלקרינאוי

יש לי הערה, רק צריך לדאוג לקבל את כל ההיתרים הדרושים כמדובר בבתי עלמין מחוץ לתחום שיפוט רהט, 
המהנדס יודע איזה היתרים דרושים לפני תחילת העבודה, כדי שהעירייה לא תעמוד במצב של תביעה ושזה יהיה כלול 

 בתקציב העירייה.
 
 

 ימון האגף לעדות במשרד הפנים.:     אושר התב"ר פה אחד, כאשר מקור המהחלטה
 
 

 ₪. 314,511בסך  972406ס.מ.  29כיתות גן ילדים בשכונה  2, עבור בניית 357אישור הגדלת תב"ר מס'  – 4סעיף מס' 
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 פאיז אבו  צהבאן:
 מבקש אישור המועצה.

 
 אחמד אבו מדיע'ם:

התב"רים שעל סדר היום כאשר מובא  בוועדת הכספים דנו בנושא התב"רים וגם בישיבת המועצה רוצה לציין, רוב
, עם כל זה ההנדסה אומרים שטרם התחילו בבצוע, לא יודע מתי יתחילו 14.01.2009 -היום אישור הגדלה אושרו ב

 בעבודה, מה מעקב?
 

בנוסף לגני ילדים מדובר גם בבי"ס אלעזאלי, שהתלמידים ממתינים מתי יכנסו לבניין החדש שעדיין לא התחילה 
 נייה.העבודה בב

 
 טלאל אלקרינאוי:

 בחלק מהתב"רים יש קבלנים בשטח שבונים.
 

 רו"ח )עו"ד( סאדק דלאשה:
בקשר לבי"ס אלעזאלי יש קבלן ויש חוזה חתום החוזה לא אושר על ידי החשב המלווה, כי יש הפרש בין הסכום 

 שבחוזה לבין ההרשאה, ועכשיו שמקבלים את ההגדלה, נוכל להתחיל בביצוע.
 

 מדיע'ם: אחמד אבו
 אני מקווה שזה יצא לפועל כמה שאפשר מהר.

 
 אברהים אבו סהיבאן:

 יש בעיה עם הבינוי, כי החוזים הם גירעוניים והמתנו עד לקבלת ההגדלה.
 

לפעמים מתחילים בביצוע עד לגובה המימון, ובכך נתקעים עם עבודות הפיתוח ולא מאכלסים כי אין אישור סיום 
 עבודה ומסירה.

 
 קענו עם כמה גני ילדים שהמבנה מוכן, אבל לא הושלמה עבודת הפיתוח, ולכן המבנה לא זמין לאכלוסעובדה נת

 
 יוסף אבו זאייד:

 כאשר היום מאשרים את הגדלת התב"רים אתם יוצאים למכרז?
 

 טלאל אלקרינאוי:
 יש גני ילדים עם קבלן בשטח, ויש גני ילדים בשלב בנייה

 
 אברהים אבו סהיבאן:

 ויש קבלנים. יש מכרזים
 

 פאיז אבו צהבאן:
 לאחר התייחסות החברים , מבקש אישור.

 
 

 :     אושרה ההגדלה פה אחד, כאשר מקור המימון משרד החינוך.החלטה
 
 
 
 
 
 

 ₪. 56,758בסך  969444ס.מ.  17עבור בניית  כיתת גן ילדים בשכ'  372אישור הגדלת תב"ר מס'  5סעיף מס' 
 
 
 

 ת התב"ר פה אחד,  כאשר מקור המימון משרד החינוך.:     אושרה הגדלהחלטה
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 ₪.110,488בסך  997650עבור בניית כיתת גן ילדים אבו עביידה ס.מ.  373אישור הגדלת  תב"ר מס'  - 6סעיף מס' 
 
 
 

 :     אושרה הגדלת התב"ר פה אחד, כאשר מקור המימון משרד החינוך.החלטה
 
 
 

 ₪. 81,258בסך  990978ס.מ.  29עבור בניית כיתת גן ילדים בשכ'   374מס'  אישור הגדלת  תב"ר - 7סעיף מס' 
 
 
 

 :     אושרה הגדלת התב"ר פה אחד ,כאשר מקור המימון משרד החינוך.החלטה
 
 
 

 ₪. 66,298בסך  990689ס.מ.  5עבור בניית כיתת גן ילדים בשכ'   381אישור הגדלת  תב"ר מס'  - 8סעיף מס' 
 
 
 

 ושרה הגדלת התב"ר פה אחד, כאשר מקור המימון משרד החינוך.:     אהחלטה
 
 
 

 ₪. 150,076בסך  990952ס.מ.  26עבור בניית כיתת גן ילדים בשכ'   382אישור הגדלת  תב"ר מס'  - 9סעיף מס' 
 
 
 

 :     אושרה הגדלת התב"ר פה אחד , כאשר מקור המימון משרד החינוך.החלטה
 
 
 

 ₪. 96,434בסך  990754ס.מ.  14עבור בניית  כיתת גן ילדים בשכ'   383דלת  תב"ר מס' אישור הג - 10סעיף מס' 
 
 
 

 :     אושרה הגדלת התב"ר פה אחד , כאשר מקור המימון משרד החינוך.החלטה
 
 

 ₪. 815,700בסך  618629עבור בניית בי"ס אלעזאלי ס.מ.   400אישור הגדלת  תב"ר מס'  - 11סעיף מס' 
 
 
 

 אושרה הגדלת התב"ר פה אחד , כאשר מקור המימון משרד החינוך.   :  החלטה
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 ₪. 106,753בסך  991075ס.מ.  25עבור בניית כיתת גן ילדים בשכ'   403אישור הגדלת  תב"ר מס'  - 12סעיף מס' 
 
 
 

 :     אושרה הגדלת התב"ר פה אחד , כאשר מקור המימון משרד החינוך.החלטה
 
 
 

 ₪. 106,753בסך  990671ס.מ.  4עבור בניית  כיתת גן ילדים בשכ'   404ישור הגדלת  תב"ר מס' א - 13סעיף מס' 
 
 
 

 :     אושרה הגדלת התב"ר פה אחד , כאשר מקור המימון משרד החינוך.החלטה
 
 
 

 ₪. 53106,7בסך  990739ס.מ.  12עבור בניית כיתת גן ילדים בשכ'   406אישור הגדלת  תב"ר מס'  - 14סעיף מס' 
 
 
 

 :     אושרה הגדלת התב"ר פה אחד , כאשר מקור המימון משרד החינוך.החלטה
 
 
 

 ₪. 151,306בסך  990705ס.מ.  8כיתות גן ילדים בשכ'  2עבור בניית   409אישור הגדלת  תב"ר מס'  - 15סעיף מס' 
 
 
 

 :     אושרה הגדלת התב"ר פה אחד , כאשר מקור המימון משרד החינוך.החלטה
 
 
 

 ₪.106,753בסך 969089ס.מ.  11עבור בניית כיתת גן ילדים בשכ'   410אישור הגדלת  תב"ר מס'  - 16סעיף מס' 
 
 
 

 :     אושרה הגדלת התב"ר פה אחד ,כאשר מקור המימון משרד החינוך.החלטה
 
 
 

 ₪. 213,328בסך  997668. ס.מ 11כיתות גן ילדים בשכ'  3עבור בניית   411אישור הגדלת  תב"ר מס'  - 17סעיף מס' 
 
 

 
 :     אושרה הגדלת התב"ר פה אחד , כאשר מקור המימון משרד החינוך.החלטה

 
 
 

 ₪. 433,600יצירת סביבה עבודה למורים "אופק חדש" סך  479אישור תב"ר מס'  - 18סעיף מס' 
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 פר::      אושר התב"ר פה אחד, כאשר מקור המימון משרד החינוך עבור בתי הסהחלטה

 
 

שם בית 
 הספר

 
 סמל המוסד

 
 סכום ההקצבה

 
 מס' ההתחייבות

 521/19/2009 108,400 618249 אלסלאם
 522/19/2009 89,400 618298 בית אלחכמה

 523/19/2009 89,400 618348 אלאח'א
 529/19/2009 73,200 618629 אלגזאלי

 533/19/2009 73,200 618744 אלפרדוס

 
 
 ור העמדת רכב לגזבר העירייהאיש - 19סעיף מס'  

 
 

 פאיז אבו צהבאן:
כידוע לחברים לגזבר הקודם היה  רכב צמוד לצורכי העבודה, אני מבקש שהמועצה תאשר לגזבר החדש שנכנס לעבודה 

 לקבל גם רכב צמוד לפי שיטת ליסינג תפעולי. 2009בחודש אוקטובר 
 

 טלאל אלקרינאוי:
 מה עם הרכב שהיה עם הגזבר הקודם?

 
 איז אבו צהבאן:פ

 הוחזר לחברת הליסינג.
 
 
 

 :     אושר פה אחד להעמיד לגזבר העירייה רכב צמוד.החלטה
 

 
 

 
 
 
 
 

 אשרור החלטת העירייה להתנגדות מעבר משפחת אבו קוידר לרהט על חשבון צעירי רהט  – 20סעיף מס' 
 (26/02/2008מיום  2/2008)ישיבה מס' 

 
 פאיז אבו צהבאן:
ישור מחדש להחלטת מועצת העיר, שהתקבלה החלטה להתנגדות מעבר משפחת אבו קוידר לרהט על משמעות הדבר א

 חשבון צעירי רהט שעדיין ממתינים לקבלת מגרש לבנות עליו ביתם.
 

 כהנהלה וכמועצה חדשה אנחנו מאמצים את ההחלטה שקבלה המועצה בזמנו.
 

שיאשרו להם ישוב היכן שהם נמצאים ושלא יחשבו  קלהיאבואני עדיין מציין שעל משפחת אבו קוידר לעמוד על שלה ו
 היכן שהם. ולבוא לרהט כדי לגור בה, ואנחנו נתמוך בהם למטרתם שיישאר

 
אם יסכימו להעתיק מקום מגוריהם הם יהוו תקדים ליתר הכפים הבלתי מוכרים ויעמלו המוסדות להעתקתם. 

ויאבקו למען זכויותיהם למגורים לפי החוקים כי יש כעירייה מבקשים ממשפחת אבו קוידר שיחזיקו באדמתם, 
 אנשים אחרים זכו ביישובי קבע.
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 היועץ המשפטי של העירייה, נמצא ואני מבקש ממנו להציג לחברים את עמדת המדינה  והחלטת הבג"צ לאחרונה

 
 

 עו"ד חי יקיר:
ייבה להם אז, לפתור את בעיית אבו , והמדינה התח2003מדובר כאן בסיבוב שני, כאשר הדיונים התחילו עוד בשנת 

אבו קוידר פנו לבג"צ לחייב את המדינה ליישם את החלטת הבג"צ   למצוא פתרון לדיור שלהם  2008קוידר, בשנת 
וקבלה החלטה שהיא מתנגדת למעבר משפחת  26/02/2008מתאריך  2/2008ברהט. העירייה קיימה דיון בישיבתה מס' 

 ירים של רהט.אבו קוידר לרהט על חשבון הצע
 

בדיון הנוכחי המדינה חשבה לתת פתרון למשפחת אבו קוידר במסגרת תחום השיפוט של רהט, ועל זה המדינה עבודת 
והובא לידיעת המשפחה שהפתרון שהם חפצים בו דהיינו בתחום שיפוט רהט הוא המורכב ביותר מבין ההצעות שניתנו 

 למשפחה.
 

על ידי בג"צ שהעתירה התייתרה כי המדינה מנסה למצוא פתרון והמשפחה , נאמר 2009בדצמבר  10 -הדיון היה ב
 הסכימה לאחת ההצעות לפתרון.

 
ולמעשה לאור המצב הנוכחי העתירה נמחקה. עם זאת המדינה הדגישה בתשובתה כי החלופה שהם בחרו בה היא 

תוך שהיא מצביעה שהתקיימותה מורכבת מבחינה מוניציפאלי ומבינה ביצועית. המדינה התחייבה למימוש החלופה,  
מורכבת ויש בה היבטים שאינם בשליטתה. וטעונים אישורים סטטורים עצמיים, נוכח המורכבות המדינה מדגישה 

מימוש החלופה יהיה  ממושך ועשוי להתפרס על הרבה שנים, אך המינהלת התחייבה לפעול במשורים שהם בשליטתה. 
עלת בהתאם לחלופה שבחרו בה משפחת אבו קוידר, דהיינו מיקום החלופה במהירות ובנחישות כדי להוכיח שהיא פו

 .31דרומית לקו הכחול של מיתאר רהט וצפונית לכביש 
 

בעקבות פסק הדין כתב ראש העירייה ליהודה בכר יו"ר הרשות, שיש סיכום בין מ.א. בני שמעון לסיפוח השטח 
תן להרחבת תחום שיפוט רהט, ועכשיו הגיע הזמן שזה יסופח המדובר עליו לרהט על פי סיכומים בזמן ניהול משא ומ

מ.א. בני שמעון, בסיומו של המכתב הובעה התנגדות העירייה למעבר -לרהט. בהתאם להסכם הגבולות בין רהט ל
משפחת אבו קוידר לרהט, ועל המדינה למצוא פתרון אחר להם ושלא יהיה על חשבון הצעירים ברהט שעדיין אין להם 

 .קורת גג
 
 

 פאיז אבו צהבאן:
 אני מבקש מחברי העירייה להתייחס ולאחר מכן נקבל החלטה בהסכמת החברים.

 
 
 

 ד"ר עאמר אלהוזייל:
 ברור לי ולאחר בדיקה במשפחת אבו קוידר לא כולם רוצים בפתרון המוצע, אני אומר שזה רצונו של יהודה בכר לעקור

, המקום שמדברים עליו הוא שייך לרהט לפי לאאלפים איש מאדמתם ולהעבירם לרהט, וזכותנו כעיר רהט לומר  3 
הסכם הגבולות עם מ.א. בני שמעון, ולאור זה ראש העיר הוציא מכתב תזכורת לראש מ.א. בני שמעון שהעיר רהט 

 שמוצעת לפתרון בעיית אבו קוידר. מבקשת סיפוח השטח לפי ההסכמים ביננו, ובשלב זה אין מקום לחלופה
 

ניתן לפנות למשפחת אבו קוידר על פי המסורת ולבקש מהם לא לעבור לרהט ושיאבקו לפתרון להמשיך להחזיק 
באדמתם ובכך אנחנו תומכים בהם, וכנראה לי שיש מספר עסקנים שרוצים לעבור לרהט לעומת יתר אבו קוידר לא 

 מעונינים במעבר מאדמתם.
 

מציע לעבוד במקביל לסיים הליך העברת השטח לתחום שיפוט רהט בהתאם לסיכומים ולפנות למשפחת אבו  לכן, אני
 קוידר על פי המסורת הבדואית.

 
 

 רבחי אבו אלטייף:
אני רוצה הסכמה והחלטה פה אחד, וזה לא בא מחלל ריק שההנהלה הקודמת במועצה היוצאת קבלה החלטה להתנגד 

 רהטלמעבר משפחת אבו קוידר ל
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 טלאל אלקרינאוי:

 תתקן דבריך המועצה קבלה החלטה לא ההנהלה.
 
 

 רבחי אבו אלטייף:
 אני מתכוון המועצה, אני מבקש להקים וועדה עממית שתתנגד למהלך זה ושיהיו בה נציגים גם מהאופוזיציה.

 
 

 טלאל אלקרינאוי:
התייתר  הזהר שבג"צ החליט, הדיון אין לי מה להוסיף הרבה, מרגע ששמעתי שהיועץ המשפטי של העירייה אמ

לכל אחד  אלאוהתייתם, ברגע שבג"צ החליט, יש כאן בעיה משפטית. אנחנו מתנגדים לא רק למשפחת אבו קוידר 
 שרוצה לבוא לרהט לפתור בעייתו על חשבון הצעירים של רהט.

 
של ד"ר עאמר לפי המסורת  יש לנסות את הדרכים והאמצעים המשפטיים, אני לא יודע כמה זה יעזור, אבל ההצעה

הבדואית זה לא ברמה של מועצת עיר, אני לא מוכן להיות חלק בזה. יש לבחון את זה משפטית ואני תומך בכל מהלך 
 שימנע מכל אחד שישובים הבדואים הלא מוכרים להעתיק מגוריו לרהט על חשבון הצעירים שלה.

 
ד שיקבלו היכרות לכפרם, ושיחזיקו בקרקע שלהם, אנחנו ואני פונה לאלה שכפריהם לא מוכרים שיאבקו וילחמו ע

 תומכים בהם, מה שיש בגבולות רהט בקושי מספיק לרהט.
 
 

 אחמד אבו מדיע'ם:
 אנחנו לא נגד משפחת אבו קוידר אישית, אנחנו נגד מעברם לרהט הם ועוד כל משפחה אחרת.

 
 לרהט.  31ה לספח כל השטח שצפונית לכביש מדוע הם מעקבים מעבר השטח לרהט על פי הסכם הגבולות? אני בדע

 
 

 סלמאן אלקריני:
אני תומך ומצטרף לכל אחד שמתנגד למעבר משפחות לרהט על חשבון הצעירים ברהט שעדיין ממתינים לקבלת מגרש 

, לכן זה לא 65%שנה הוא  18 -על מנת שיבנו עליו קורת גג. מה שיש זה לא מספיק לרהט, שיעור גילאים מתחת ל
 ק כדי שיענה על הצרכים של המגורים שלהם.יספי

 
 עבדאללה אלעוברה:

שימצאו להם מקום אחר, ולא על חשבון הצעירים ברהט, לכן אני תומך בהתנגדות למעברם לרהט, יש ברהט שכונות 
 מפוצצות מבחינת צפיפות דיור.

 
 

 מוחמד אבו סיאם:
רצה לעבור לרהט, ולא רק הם בלבד, טבעי שמנהלת הבג"צ אמר דברו, אבל בכל זאת אנחנו מתנגדים לכל משפחה שת 

 הבדואים תשמח להחלטת בג"צ כי זה תומך בעמדתה למצוא להם פתרון על חשבון הרחבת רהט.
 
 

 סאלם אבו מדיע'ם:
 ממשפחת אבו קוידר רוצים לעבור מאדמתם לרהט. 50% -על פי המידע שהגיע לנו אפילו פחות מ

 
שמע מדברינו שאנחנו נגדם מהיבט אישי, אנחנו תומכים בהם שיאבקו להישאר אנחנו ברהט מתנגדים בתוקף, ולא י

 באדמתם.
 

אנחנו ברהט אוכלוסייה צעירה, ועדיין יש הרבה צעירים שאין להם מגרשים וממתינים לכל חלקה שתפתח כדי שירכשו 
 מגרש. הזכות לנו בהתחלה, אני מקווה שתתקבל החלטה פה אחד.

 
 

 סלימאן אבו בלאל:
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חייבים להמשיך להתמודד עם הבעיה עד שתחלוף. יש להיאבק בכל שיטה, שתמנע מעבר משפחות לרהט.  אנחנו
המדינה מעונינת במעבר משפחת אבו קוידר לתחום שיפוט רהט, זה לא העמדה של המשפחה, הם מבקשים מהמדינה 

 פתרון, המדינה דוחפת אותם לעבור לרהט.
 

 פי הסכם הגבולות בהקדם האפשרי. יש לממש את ההסכם להעברת השטח לרהט על
 

מאשרים  לאכעירייה נקבל החלטה ונאבק למימושה, אנחנו כעירייה ישות בהתאם לחוק ואישורנו דרוש, לכן אנחנו 
מסכימים, ועל  שלאמסכימים ויש לנצל את הפרצה בחלופה שמוסכמת, שדרושה הסכמתנו ואת זה אנחנו אומרים  ולא

 יות אבו קוידר זכותם להלחם על זכויותיהם אבל לא בשטח שלנו.זה עומדים, אנחנו לא נגד זכו
 
 

 ד"ר עותמאן אלקרינאוי:
 יש מקום להפעיל ולהשתמש בכל אמצעי התקשורת למנוע מימוש פתרון בעייתם על חשבון תושבי רהט.

 
וצעת שבאה על ועל פי מה ששמעתי שיש קושי בישום החלופה, ולכן יש לנצל את זה לטובתנו, ולהכשיל את החלופה המ

 חשבון תושבי רהט.
 
 

 יוסף אלעמור:
אני תומך בעמדת העירייה למנוע ולא להסכים מעבר משפחות לרהט על חשבון הצעירים ברהט. יש להתאמץ ולסיים 

 צעירים שממתינים למגרשים ברהט. 2000הליך העברת השטח לרהט על פי הסיכומים עם מ.א. בני שמעון. יש מעל 
 
 

 יוסף אבו זאייד:
 –מינהלת הבדואים  –אני עם אבו קוידר שיאבק על אדמתו ושימצאו לו פתרון על אדמתו. יש תוכנית לרשות החדשה 
 לסכסך בין המשפחות, לעומת זה, יש מאות ואלפי צעירים ממתינים בתור לקבל מגרש לבנייה.

 
ים ציבוריים ויש להקים צוות יש להשתמש בכל אמצעי חוקי, למנוע מימוש חלופה על חשבון צעירי רהט, כולל מאבק

 מאבק ומעקב אחר יישום החלטת המועצה.
 עדנאן אלעוברה:

מאחר ויש אפשרות לעירייה למנוע מימוש החלופה למעבר משפחת אבו קוידר, מציע לנצל מצב ולהתנגד מעברם 
לה בעיות  ופתרון בעייתם על חשבון הצעירים ברהט שממתינים למגרשים, וגם רהט היא אוכלוסייה צעירה ויש

 ייחודיות משלה. אנחנו לא נגד משפחת אבו קוידר באופן אישי
 
 

 עודה אלעתאיקה:
אני תומך בהצעת החברים להתנגד, אנחנו לא נגדם באופן אישי, אין מקום לצעירי רהט מספיק, יש להקים וועדה 

 עממית להתנגדות, ושתלווה את יישום החלטת המועצה.
 

 שיפוט רהט אפילו ברמת הבודד ולא משפחות.אנחנו נגד מעבר כל אחד לתחום 
 

 פאיז אבו צהבאן:
תודה על התייחסות החברים העניינית, אשר מראה על ההגיון בהתנגדות כי החלטה זו נוגעת לכל אחד ברהט, ולאור 

 חשיבות הנושא שעומד על סדר היום יש נוכחות מאה אחוז של חברי המועצה.
 

 בכר שטמון הרבה דברים מסוכנים.תרשו לי לצטט חלק ממכתבו של יהודה 
 
אין בידי המדינה לקבל את התנגדותה של העירייה, כי אין סמכות חוקית לעירייה להטיל וטו על יישובם של " 

הצעתכם לפיה יוקם ישוב חדש המיועד לבני שבט אבו קוידר אינם זה דבר מסוכן מאוד. ממשיך "תושיבם בתחומה". 
, ואין התנגדות בעתיד שיהיו חלק מרהט 31שימקמו את אבו קוידר דרומית לכביש  ", אנחנו הצענו להםממין העניין

יודגש הקמת ישוב הינו פרויקט בעל היבטים רחבים מהיבט הם ותראבין ואפילו גבעות בר, והוא עוד ממשיך "
על רקע של  התיכנוני הצר גרידא שכן שלובים בו היבטים חברתיים כלכליים ודמוגרפיים ועוד והיא צריכה להתקבל

תכנון אזורי כולל, בפזורה קיים עוד מספר רב של מקבצי התיישבות בלתי חוקיים. רובם של שטחים שבבעלות 
 המדינה לא מתקבל על הדעת שעבור כל מקבץ בלתי חוקי יוקם ישוב עצמאי משלו".
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 אכלסת כיום רהט הינה, כאמור עיר גדולה הממשמעות דבריו דחיית התגובה של העירייה והוא ממשיך " 

אלף תושבים, העיר אינה מיועדת לבני שבט או משפחה  אחת בלבד, למעשה גם כי מתגוררים בה שבטים  45
 "ומשפחות וחמולות שונות ויודגש כי עתה גרים ברהט תושבים מבני שבט אבו קוידר

 
 מאוכלוסיית רהט כולה". 6%"בני אבו קוידר מהווים רק 

 
 טלאל אלקרינאוי:

ל העתקים מהמכתב שנשלח ליהודה בכר וגם תשובתו, ותמצית מפסק הדין, כי העניין לא אישי של אני מבקש לקב
מישהו, מדובר בעתיד של העיר רהט, מה נשיב להם אחר כך, שלא ידענו ולא צפינו את הצפיפות ברהט, המאבק הוא 

ים. אם רוצים להפוך את משותף וצריך להתנגד בכל אמצעי משפטי למהלך העברת משפחות לרהט על חשבון הצעיר
 רהט לעיר מטרופולין לאוכלוסייה הבדואית יש לזה תנאים ואם יתקיימו לא תהיה מניעה.

 
 פאיז אבו צהבאן:

 אני מסכם:
 
 

 להעברת משפחות לרהט על חשבון האוכלוסייה ברהט, כולל משפחת אבו קוידר. להתנגד(  אושר פה אחד 1:     החלטה
 

  –ת וועדה עממית שתפקידה לעקוב אחר יישום ההחלטה: הוועדה מורכבת מחברי עירייה והם (  הקמ2                  
 ד"ר עאמר אלהוזייל, רבחי אבו אלטייף, אחמד אבו מדיע'ם, מהנדס העירייה,ומבקר העירייה.                       

 
 לרהט.(  פתיחת משא ומתן עם משפחת אבו קוידר שירדו מהמעבר 3                   

 
(  לפרסם בעיתונות המקומית ובתקשורת על החלטת העירייה לגבי ההתנגדות למעבר משפחת אבו קוידר 4                   

 לרהט וכל משפחה אחרת.
 
 

 הצעת אמנה להתנהגות תושבי רהט בעתות משבר – 21סעיף מס' 
 

 פאיז אבו צהבאן:
לאחרונה לצערנו אירעה קטטה בין שני חיילים שאחד מהם נהרג, אלף תושבים,  50 -אנחנו גרים בעיר שאוכלוסייתה כ

 לקחנו חלק ביחד עם קציני צה"ל והמשטרה להשכנת שלום ושלא תתפתח לממדים לא רצויים.
 

 לצערי עדיין קיים במסורת עניין "נקמת הדם" שהיא בסתירה מוחלטת לדת האסלאמית.
 

 יגה חייבת לצאת מהמקום ולהעתיק מגוריה.במידה וקורה דבר מעין זה כל משפחתו של החשוד בהר
 

זה תקדים, שבסופו הוחלט בסיוע אנשי הגישור והמכובדים  ברכאתומשפחת  אבו זעילהמה שהוחלט עליו בין משפחת 
, אך זה שינוי מהותי בתפיסה, אבל זה הסכם ובעיר שהנידוי יהיה רק למשפחה הגרעינית של החשוד, זה הרע במיעוט

להוביל הכנת אמנה וקודים להתנהגות במצבים כאלה שיחתמו עליה המכובדים בעיר ויש לדבר על  היסטורי, לכן מציע
 הנושא ולהעלותו לסדר היום הציבורי ברהט. 

 
 

 אחמד אבו מדיע'ם:
עם כל הכבוד לחברי העירייה מי שמוביל את הדבר הזה לחיוב  ולשלילה הם המכובדים וראשי המשפחות ברהט. יש 

 עיר בפעולה זו, כי הם המובילים ל"סולחות" בין המשפחות במקרי סכסוך בין המשפחות.לשתף את נכבדי ה
 
 

 פאיז אבו צהבאן:
כאשר המכובד, השיח' חותם על האמנה הוא יכבד אותה ויפעל לפיה, ולזה הוא יחנך וייעץ שיש לחיות ביחד ולהתנהג 

 לפי החוק והערכים היפים במסורת.
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צו דבר כזה שהוא יהיה האור שבאמצעותו יתקיים שקט ויורחב מעגל האחווה בין אני מקווה שחברי העירייה יאמ
 תושבי רהט.

 
 

 טלאל אלקרינאוי:
זה דבר מבורך, התחלנו בפרויקט זה, ונחתמה אמנה מעין זה במסגד אלסלאם במסגרת פרויקט "עיר ללא אלימות". 

ב משפחתו בסכסוך כי לפעמים הניצוץ מאנשים זה מופיע בדת האסלאמית שזה בעל החטא אחראי על מעשיו, ואין לער
 לא אחראים.

 
 

 ד"ר עאמר אלהוזייל:
טלאל אומר דברים די ברורים וחשובים, שזה מופיע בדת שלנו, אבל חשוב מאוד שהמנהיגות בעירייה תיקח חלק ותפיץ 

שות לזה תמיכה ציבורית את האמנה, בטוח לזה יש הד חיובי, אני בעד לזמן לועידה מקומית ויוזמנו כל המכובדים ולע
 ויפורסם בעיתונות ובתקשורת.

 
 סלימאן אבו בלאל:

אני בקשתי להעלות את זה לסדר יום ישיבת המועצה, אנחנו יש לנו מסורת, יש לעשות הדברים בהדרגה, אין אפשרות 
 לעשות שינוי זה בבת אחת.

 
נעה ועל זה נדבר, כי הם בשלב מסוים יש לזמן אנשים שמבינים ובקיאים בנושא זה, ויוכן מסמך שידרוג למה ש

אמורים ליישם אותו ולהתנהג לפי הקודים שלו, ובכך נגיע למצב שהשיח'ים והנכבדים יאמצו את האמנה, והמועצה 
 תיתן ברכתה, יש לעשות את זה גם במסגרת פרויקט "עיר ללא אלימות", יש דבירם חיובים בשטח ובסביבה.

 
 על צוות שירכזו ויציגו טיוטה לדיונים, עד להכנת אמנה מוסכמת אני מבקש מראש העיר להטיל את זה

 
 

 פאיז אבו צהבאן:
תודה לחבר אבו בלאל, אני מאמץ את ההצעה שלך להקים צוות, ואתה בתור שיח' תדאג לכנס אותם שיח'ים עם סיוע 

 מנהל מחלקת הרווחה סעיד אלעוברה, ועל זה נקיים ישיבת מועצה שעל סדר יומה נושא זה.
 
 

 יוסף אבו זאייד:
הגיע הזמן לעשות משהו בעניין, אך לתדהמתי חלק מהמכובדים הם הראשונים שמגיעים לתחנת המשטרה כדי לשחרר 

 מעורבים בקטטות.
 
 

 טלאל אלקרינאוי:
 חברים, זה עניין לא קל.

 
 

 פאיז אבו צהבאן:
ם שהם לא תושבי רהט, שמגיעים חברים, העיר יש בה לא מעט דברים שליליים, אנחנו לפעמים נאבקים עם אנשי

 לרהט, כי זאת עיר.
 
 
 

 (  למנות צוות בראשות החבר סלימאן אבו בלאל והוא ידאג לצרף כל אחד שיראה לנכון כדי לסייע לו.1:     החלטה
 

 (  לקיים ישיבת מועצה שעל סדר יומה הנושא על מנת לאמץ אמנה מוסכמת על כולם.2                   
 

 הישיבה תתקיים במתנ"ס העירוני.                         
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 ננעלה הישיבה,

 
 

 
 
 
                                                                                                                 _______________              _________________ 

 פאיז אבו צהבאן                        עלי אבו אלחסן   
 ראש העירייה        מזכיר העירייה             

                         
 תפוצה:

 מבקר המדינה 
 הממונה על המחוז, משרד הפנים 

 חברי העירייה
 גזבר העירייה
 דובר העירייה

 היועץ המשפטי של העירייה
 מבקר העירייה

 הנהלת חשבונות
 חשב מלווה

  -------------------------------------------- 
 הודפס ע"י וינברגר מירי מזכירת מזכיר העירייה


